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پرسپولیس در دوران »پسا گاریدو«
باشـــگاه پرســـپولیس تحت فشـــار مطلق هواداران، مجبور به اتخاذ 

تصمیمی ســـریع شـــد: خداحافظی با خوان کارلـــوس گاریدو.
ایـــن خداحافظـــی اجبـــاری به دو شـــکل ممکـــن می شـــد: توافق در 
مذاکرات ســـرمربی بـــا رضا درویش برای اســـتعفا و اخـــراج در پایان 

جلســـه دیروز هیـــأت مدیره.
گاریـــدو هم دو راه داشـــت: رضایت به اســـتعفا یا رضایـــت به اخراج. 
در حالـــت اول، او پـــول از دســـت مـــی داد و در حالـــت دوم، اعتبار 

را. حرفه ای 
در پایان هر دو مســـیر، گاریدو از پرســـپولیس جدا می شـــد که شـــد. 
این اتفاق افتاد و او جدایی توافقی را انتخاب کرد. حالا پرســـپولیس 
بایـــد به روزهـــای پســـاگاریدو فکر کنـــد؛ روزهایی پر از غبـــار و بدون 
کوچکتریـــن شـــفافیت. هنـــوز نمی دانیـــم روزهـــای بعـــد از گاریدو 

روزهایی درخشـــان اســـت یا از ایـــن روزها تیره تـــر خواهد بود.
آیا آنچـــه گاریدو دربـــاره کنعانـــی زادگان و خوردن گل هـــای مبتدیانه 
توســـط قرمزها گفت را باید به ارتباط نامناســـب سرمربی و بازیکنان 
ربـــط دهیم و بگوییم پـــس از گاریدو، تیـــم راحت تـــر، روان تر و بهتر 
بـــازی خواهـــد کـــرد؟ آیا این بـــه نوعـــی اتهام کـــم کاری بـــه بازیکنان 

؟ نیست
بایـــد به این حقیقـــت اعتراف کنیم کـــه رابطه بازیکنان و ســـرمربی 
به شـــکلی آشـــکار به زوال نزدیک شـــده بود و دیگر نمی شـــد به این 
وضعیـــت ادامـــه داد. حالا آیا بازیکنـــان چهره عـــوض خواهند کرد و 

بـــه کانال بـــرد برمی گردند؟
همه اینها پرســـش هایی اســـت که زمان بـــه آن پاســـخ خواهد داد. 
بـــه احتمال فـــراوان در این دو بـــازی باقی مانده تا پایـــان نیم فصل، 
هدایت مشترک ســـیدجلال حسینی و کریم باقری را شاهد خواهیم 
بـــود. اما برای نمـــره دادن به کادرفنی آینده پرســـپولیس باید تا چند 
هفته پـــس از آغاز نیم فصل دوم صبر کنیم؛ چنـــد هفته پس از آنکه 

ســـرمربی خارجی جدید، کارش را شروع کرد.

درویش به دنبال دوست قدیمی

دایی به نیمکت پرسپولیس بر می گردد؟
علـــی دایی، ســـرمربی اســـبق تیـــم فوتبـــال پرســـپولیس عصـــر دیروز 
در واکنـــش بـــه تغییـــرات در کادرفنـــی پرســـپولیس گفـــت: »مدیران 
پرســـپولیس برای برون رفـــت از وضعیت کنونی بهتر اســـت به ســـراغ 
یک ســـرمربی کارنامـــه دار برونـــد.« با این حـــال هیچ کـــس نمی تواند 
منکـــر رفاقـــت و دوســـتی دیرینه دایـــی و درویش شـــود، رضـــا درویش 
ســـابقه همـــکاری با علـــی دایـــی را دارد به همیـــن دلیل ممکن اســـت 
مدیرعامل پرســـپولیس که این روزها بشـــدت زیر فشـــار منتقدان قرار 
دارد، بـــا یک تصمیـــم منحصر به فرد علـــی دایی را به عنوان جانشـــین 
گاریـــدو معرفـــی کند تا ســـرخ پوشـــان پایتخت ادامـــه مســـابقات را با 
مربیگری علی دایی پشـــت ســـر بگذارنـــد. هرچند احتمـــال وقوع این 
اتفاق بســـیار ضعیف اســـت اما هیچ چیز در فوتبال غیرممکن نیســـت 
بویـــژه اینکـــه در مقطع کنونی ســـرمربی شـــاخص و سرشناســـی برای 
هدایت تیم فوتبال پرســـپولیس در دســـترس نیســـت. بر این اســـاس 
ممکـــن اســـت درویـــش در روزهای پیـــش رو بتوانـــد با رایزنی فشـــرده 
بـــا علی دایی ســـکان هدایت ســـرخ پوشـــان را به دســـت وی بســـپارد 
تا دوباره شـــاهد حضـــور علی دایی روی نیمکت پرســـپولیس باشـــیم.

مصاحبه و خبر سرمقاله

نقد

خبر

میرشـــاد ماجدی در حاشـــیه دیدار سایپا 
و پیـــکان گفـــت: »خوشـــحالم کـــه یـــک 
بازی بســـیار زیبـــا از 2 تیـــم تهرانی دیدم. 
2 تیمـــی کـــه هـــم  بازیکن ســـاز هســـتند، 
هم خودروســـاز و اســـتعدادهای زیادی در 
رده هـــای پایه به ما معرفـــی می کنند.« وی 
در خصوص حواشی عابدینی که او مدرک 
لیســـانس ندارد، گفت:» یکسری بحث ها 
شـــد، بـــه این شـــایعات دامـــن نزنیـــم. او 
مـــدرک خود را به مـــا ارائه کـــرد، ما هم به 
فدراســـیون فوتبال ارائـــه کردیم تا اصالت 
سنجی شـــود. مدرک او لیســـانس است. 
فکر می کنم از پیام نور اســـت. از دانشگاه 
هم اســـتعلام می کنیم، یا جواب آره است 
یا نـــه.« ماجـــدی در خصـــوص انتخابات 
فدراســـیون فوتبـــال اظهـــار داشـــت: »در 

انتخابـــات هیأت فوتبـــال اســـتان تهران 
شـــرکت می کنم و از کســـانی که می توانند 
به اســـتان تهـــران کمک کننـــد، خواهش 
می کنـــم کـــه شـــرکت کننـــد. ما نامـــه به 
فدراســـیون فوتبـــال ارســـال می کنیـــم، 
کمیتـــه اســـتان های فدراســـیون زمـــان 
انتخابات را مشـــخص می کند.« وی اظهار 
داشـــت: »در انتخابات فدراسیون فوتبال 
اول بزرگان باید بیاینـــد. آنهایی که از من 
بیشـــتر پیراهن پاره کردند، مدیرترند. من 
هم نـــگاه می کنم اگر این عزیزان باشـــند، 
مـــن در جایی دیگـــر خدمـــت می کنم اما 
اگر تشـــخیص بدهـــم کـــه می توانم خوب 
کار کنـــم، وارد انتخابـــات می شـــوم. مـــن 
عضـــوی از فوتبال هســـتم، اینجا نباشـــم، 

در جایـــی دیگر خدمـــت می کنم.«

از دست رفتن فرصت صدرنشینی چلسی

یونایتد با آموریم هم تحقیر می شود
در دو دیـــدار حســـاس از هفتـــه هفدهم لیگ برتر انگلیس، منچســـتریونایتد و چلســـی 
به مصاف رقبای خود رفتند. شـــیاطین ســـرخ یـــک هفته پس از پیروزی شـــیرین مقابل 
منچسترســـیتی در خانـــه ایـــن تیم، در یک روز ســـخت و پراشـــتباه با نتیجه ســـه بر صفر 
در خانـــه مغلوب بورنموث شـــدند تا با تکـــرار نتیجه فصل قبل در خانه، بـــا 22 امتیاز در 
رده ســـیزدهم جـــدول باقی بماننـــد و روزگار تیم روبـــن آموریم، بار دیگر تیره و تار شـــود. 
بورنمـــوث نیز با این برد 2۸ امتیازی شـــد و با صعود به رده پنجم، بالاتر از منچسترســـیتی 
در رده پنجم جدول قرار گرفت. در دیگر دیدار حســـاس، چلســـی با نتیجه تساوی بدون 
گل مقابـــل اورتـــون در خانـــه این تیم متوقف شـــد تا بـــا ۳۶ امتیاز و حضـــور در رده دوم، 
فرصـــت صدرنشـــینی موقت پس از هفت ســـال در لیگ برتر انگلیس را از دســـت بدهد.

در یکـــی از حســـاس ترین بازی هـــای هفته پانزدهـــم لیگ یک تیم 
ســـایپا میزبـــان پیکان بـــود. دو تیم کـــه از مدعیان صعـــود به لیگ 
برتـــر هســـتند با هدف کســـب امتیـــاز پا بـــه زمین بازی گذاشـــتند 
و در نهایـــت ایـــن امیـــد روانخـــواه و شـــاگردانش بودند کـــه به هر 
آنچه می خواســـتند رســـیدند. بـــا آغاز بـــازی همان طور کـــه انتظار 
می رفـــت حساســـیت خاصـــی بـــه ایـــن بـــازی که بـــه نوعـــی دربی 
پایتخت نشـــین های لیـــگ یک به حســـاب می آمد نیـــز حاکم بود. 
هـــر دو تیم موقعیت هایـــی روی دروازه یکدیگر خلق کردند اما نیمه 
اول بدون گل به پایان رســـید. نیمه دوم این پیکان بود که توانســـت 
بـــا ضربه رضـــا رضایی از میزبان خود پیش بیفتـــد. مهم ترین اتفاق 
بـــازی در دقایـــق اضافی بـــازی رخ داد. شـــاگردان صادقی روی یک 
ضربـــه ایســـتگاهی از جناح چـــپ به گل رســـیدند. توپ بـــه درون 
محوطـــه جریمه پیکان ارســـال شـــد و بعد از یک ضربه ســـر مقابل 
پای علیرضا خوشـــکفا مدافع جلوکشـــیده سایپا قرار گرفت و او هم 
کـــه به عنوان یـــار تعویضی به زمیـــن آمده بود توپ را بـــه گل تبدیل 
کـــرد تا تعویض طلایی نارنجی پوشـــان لقب بگیرد امـــا داور با کمی 
مکث و اعلام آفســـاید این گل را مـــردود اعلام کرد. این تصمیم داور 
بـــا جنجال زیادی همـــراه بود و اعتراض نارنجی پوشـــان را به همراه 
داشـــت. آنهـــا معتقد بودند وقتـــی داور گل را پذیرفتـــه، دیگر نباید 
نظـــرش را عـــوض می کرد. بـــا این حال عـــرب براقی بعد از نشـــان 
دادن وســـط زمین به نشـــانه تأیید گل به ســـراغ کمک خود رفت و 

پس از مشـــورت بـــا او گل را نپذیرفت.
در دیگـــر بازی دیروز داماشـــی ها کـــه صبح روز مســـابقه به تبریز 
رســـیده بودند، تأثیر خستگی سفر و نداشـــتن استراحت کافی به 
وضوح در ســـاق های شـــان نمایان بود. آنها با چهار گل شکست 
خوردند. رضـــا آقابابایی، محمدحســـین باباگلی)2 بـــار( و مهدی 

نجفی گل های مس ســـونگون را زدند.

ماجدی: عابدینی 10 سال دبیر هیأت فوتبال بوده است

بزرگان نیایند در انتخابات فدراسیون شرکت می کنم
پیکان برنده بازی جنجالی خودروسازان

گل سایپا قبول نشد

فعلاً به بازگشت فکر نکرده ام

دایی: مربی خوب ایرانی برای پرسپولیس بهتر است
علی دایی ســـرمربی اســـبق پرســـپولیس، درباره شـــایعه مذاکره این تیم با او برای قبول 
هدایت سرخپوشـــان به ایســـنا گفت: »با من مذاکره ای برای قبول هدایت پرســـپولیس 
نشـــده و اگر هم صحبت کنند، الان قصد بازگشـــت به فوتبال را ندارم. همه این مســـائل 
شـــایعه است و اصلاً قصد بازگشـــت به فوتبال را ندارم.« او در ادامه درباره عملکرد گاریدو 
در پرســـپولیس چنیـــن نظر داد: »پرســـپولیس در بازی هـــای آخر خوب بـــازی نکرد و بد 
نتیجـــه گرفـــت اما رونـــد خوبی را طـــی می کـــرد. متأســـفانه در بازی های آخـــر مثل بازی 
برابر نســـاجی و مـــس رفســـنجان دو نتیجه بـــد گرفت و این نتایج مســـأله را زیر ســـؤال 
برد. قبـــل از این دو بازی پرســـپولیس واقعاً خوب نتیجه گرفته بـــود.« دایی درباره اینکه 
آیـــا همچنـــان برای پرســـپولیس شـــانس قهرمانی قائل اســـت یـــا خیر هم عنـــوان کرد: 
»هنوز نیم فصل اول تمام نشـــده و پرســـپولیس بایـــد نقاط ضعف خـــود را برطرف کند و 
مطمئناً اگر بازیکنان به خودشـــان بیاینـــد، می توانند نتایج خوب بگیرنـــد.« این بازیکن 
ســـابق پرســـپولیس در پاســـخ به این ســـؤال که در شـــرایط  فعلی انتخاب مربی خارجی 
برای پرســـپولیس بهتر اســـت یا اینکه یـــک مربی ایرانـــی روی نیمکت این تیم بنشـــیند 
هـــم این صحبت هـــا را مطرح کرد: »مـــن نظرم را می گویـــم و تصمیم  گیرنده نیســـتم اما 
در ایـــن زمان مربـــی ایرانی خوب برای پرســـپولیس بهتر اســـت. اگـــر می خواهند مربی 
خارجی بیاورند، باید مربی ای بیاورند که رزومه داشـــته باشـــد و در ســـطح آســـیا کار کرده 
و نتایـــج خوبی گرفته باشـــد. مربی ای باید بیاید کـــه بتواند به پرســـپولیس کمک کند. 
تنها دلخوشـــی که الان مردم دارند، فوتبال، پرســـپولیس، اســـتقلال، ســـپاهان و تراکتور 
هســـتند. اگر شـــرایط این تیم ها خوب باشـــد، مردم خوشحال می شـــوند و ما باید همه 
تلاشـــمان را بکنیم که مردم را خوشـــحال کنیم.« او درباره اظهارات وزیر ورزش که عنوان 
کـــرده بود: »علی دایـــی برای ما عزیـــز و قابل احترام هســـتند و ما همچنان از ایشـــان و 
همه کســـانی که می توانند بـــه ورزش کمک کننـــد، دعوت می کنیم« و اینکـــه چه اتفاقی 
رخ دهـــد، دوباره به فوتبال و ورزش باز می گردد، پاســـخ داد: »من الان آرامشـــم را خیلی 

بیشـــتر از هر چیزی دوســـت دارم و فعلاً به این مســـأله فکر نکرده ام.«

جزئیات فسخ قرارداد مربی اسپانیایی

55 هزار دلار نقد گرفت تا برود
رضـــا درویـــش در جلســـه ای با خـــوان کارلوس گاریـــدو برای پایـــان همکاری طرفیـــن با وی به 
توافـــق رســـید و به این ترتیب این مربی اســـپانیایی بـــدون دریافت غرامتی بابـــت باقیمانده 
قـــرارداد خود از جمع سرخپوشـــان جدا شـــد.  در این جلســـه، درویش و گاریـــدو توافق کردند 
کـــه این مربی اســـپانیایی مطالبات خـــود تا پایان هفته ســـیزدهم را از سرخپوشـــان دریافت 
کنـــد و بـــه این ترتیـــب، قرارداد طرفیـــن خاتمه یابد.  به ایـــن ترتیب گاریدو مبلـــغ 55هزار دلار 
به صورت نقد بابت حقوق آذرماه خود دریافت کرده اســـت تا طلبی از سرخپوشـــان نداشـــته 
باشـــد. باشـــگاه پرســـپولیس از مردادماه به صورت ماهیانـــه مبلغ قرارداد گاریـــدو را به صورت 
مرتـــب به او پرداخت کـــرده  و اکنون با پرداخت حقـــوق آذرماه و دریافتـــی 50 درصدی از محل 

قرارداد، مطالبات گاریدو با سرخپوشـــان تســـویه شـــده است.  

گاریدو: پول کاری که نکرده ام را نمی خواهم
خـــوان کارلوس گاریدو در نشســـتی کـــه با رضا درویش مدیرعامل پرســـپولیس داشـــت، 
بر ســـر جدایـــی به توافق رســـید. او در این جلســـه به مدیران پرســـپولیس گفته اســـت: 
»مـــن می توانم تـــا یک دلار آخر قرارداد را از شـــما بگیرم و بروم اما اینجـــا آمده ام تا تعامل 
کنیم و همه چیز دوســـتانه تمام شـــود. پول من تـــا روزی که کار کـــرده ام را باید پرداخت 
کنیـــد و مابقی پول قـــراردادم را چـــون کار نکـــرده ام، نمی خواهم.« با ایـــن صحبت های 
گاریدو جلســـه اقاله قـــرارداد این مربی با باشـــگاه پرســـپولیس خیلی بهتـــر از آن چیزی 
که مدیران انتظارش را می کشـــیدند، به پایان رســـید. گفتنی اســـت که طبق شـــنیده ها 
گاریـــدو صحبت های مهمی دربـــاره عملکرد و برخی اشـــتباهات و اتفاقـــات فنی بعضی از 
بازیکنان در بازی های اخیر و مســـائل پشـــت پرده و زیرپوســـتی پرســـپولیس به مدیریت 
باشـــگاه گزارش کرده اســـت. او گفته که تمام تلاش خود را برای موفقیت پرسپولیس به 
کار بســـته اما وقتی بازیکنان چنین اشـــتباهات ســـریالی مرتکب می شـــوند، دیگر کاری از 
دســـتش برنمی آید و الان هم به تصمیم اتخاذ شـــده از ســـوی باشـــگاه احترام می گذارد. 

تصمیـــم فیفـــا در افزایـــش چشـــمگیر 
ســـهمیه کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا 
در جـــام جهانـــی بیـــش از آنکـــه جنبه 
فنی داشـــته باشـــد، اهـــداف اقتصادی 
در  سیاســـتگذاران  و  دارد  دنبـــال  بـــه 
عالی تریـــن مرجع برگزاری مســـابقات 
فوتبـــال به دنبال کســـب درآمد بیشـــتر 

. هستند
حجم عظیـــم علاقه مندان بـــه فوتبال 
در قاره آســـیا و جمعیـــت قابل توجهی 
کـــه در این قـــاره وجود دارد بـــه فیفا این 
امکان را خواهد داد تا علاوه برکشاندن 
پـــای بســـیاری از شـــرکت های تجـــاری 
بـــه عرصـــه فوتبـــال در جـــام جهانـــی 

از ظرفیـــت بـــالای تبلیغـــات ســـمعی و 
بصـــری بهـــره گیـــرد و در چنیـــن فضای 
پرجاذبه ای به اهداف خود دســـت یابد.
 در چنین شـــرایطی که ســـهمیه فوتبال 
آســـیا به دلایل بیشـــتر اقتصادی و مالی 
افزوده شـــده و فیفا درآمد بیشـــتری را با 
توجه به 4۸ تیمی شـــدن جـــام جهانی 
بـــه دســـت خواهـــد آورد، فدراســـیون 
فوتبـــال ایـــران نیـــز بایـــد برای کســـب 
درآمد بیشـــتر از جـــام جهانـــی فوتبال 
برنامه ریـــزی کنـــد و بـــه دنبـــال منافع 

باشـــد. خود  مالی 
فوتبال ایـــران در ادوار اخیر جام جهانی 
حضـــوری مســـتمر داشـــته که پـــاداش 
صعودهـــا را نیز دریافت کرده اســـت اما 
به رغـــم آنکـــه در برخـــی تورنمنت های 
جـــام جهانی شایســـتگی صعـــود به دور 
دوم را داشـــت -جـــام جهانـــی 201۸- اما 

از صعـــود بازماند.
 پـــرش از مرحلـــه اول بـــه مرحلـــه دوم 

می توانســـت ســـود قابل توجهی را برای 
فوتبال ایران به همـــراه بیاورد اما اکنون 
کـــه جام جهانـــی از ۳2 تیم بـــه 4۸ تیم 
افزایـــش یافته، ایـــن هدفگـــذاری باید 
بـــرای صعود به دور ســـوم باشـــد نه دور 

دوم.
بـــا توجـــه بـــه افزایـــش تعـــداد تیم ها، 
فیفا پاداشـــی کـــه در جام هـــای جهانی 
بـــا حضـــور ۳2 تیـــم لحـــاظ می کـــرد را 
بـــرای تیم هـــای صعودکننده بـــا حضور 
4۸ تیـــم در نظـــر نخواهد گرفـــت و این 
پـــاداش در صورت صعود تیم هـــا به دور 
ســـوم به تیم هـــا پرداخت خواهد شـــد.
 براســـاس اطلاعاتی که به دســـت آمده 
فیفـــا بـــرای تیم هایـــی که به دور ســـوم 
صعـــود می کننـــد مبلـــغ ۳5 میلیـــون 
دلار پـــاداش در نظـــر می گیرد کـــه ورود 
چنین منبـــع عظیمی به فوتبـــال ایران 
موجـــب تحـــولات بزرگـــی خواهد شـــد 
و فدراســـیون فوتبـــال بایـــد بـــا چنین 

هدفگـــذاری گام به جـــام جهانی امریکا 
بگذارد.

اینکـــه از حـــالا صحبـــت از صعـــود بـــه 
 4۸ بـــه  توجـــه  بـــا  می شـــود  دوم  دور 
تیمی شـــدن جـــام جهانی نـــه از لحاظ 
فنـــی جاذبـــه دارد و نه از لحـــاظ مالی و 
مســـئولان فدراســـیون فوتبال و اعضای 
کادر فنـــی تیم ملی باید سیاســـتگذاری 
خـــود را تغییر داده و بـــرای صعود به دور 
ســـوم برنامه ریـــزی کنند تا هـــم از بعد 
فنـــی بتوانند برای خـــود کارنامـــه قابل 
دفـــاع و درخشـــانی را بـــه جـــا بگذارند 
وهـــم از لحـــاظ مالی فوتبال ایـــران را به 

ســـودی بزرگ برســـانند.
بی شـــک ورود این مبلغ بـــزرگ فوتبال 
ایـــران را در بخـــش ســـاختاری متحول 
از  خواهـــد ســـاخت و بخـــش بزرگـــی 
مشـــکلات مالی فوتبـــال در ایـــران را به 
خصـــوص در بخـــش تجهیـــز تیم های 

ملـــی از میـــان خواهـــد برد.

صعود به دور سوم هدفگذاری صحیح در جام جهانی امریکا است

 لزوم اصلاح سیاستگذاری در فدراسیون فوتبال
مجید سلطانی نایینی

روزنامهنگار

حمیدرضا عرب

روزنامهنگار

فعلاً به بازگشت فکر نکرده ام

 دایی: مربی خوب ایرانی 
برای پرسپولیس بهتر است

گاریدو رفت
کریم مربی موقت شد
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